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Zápis z jednání Finančního výboru 
Číslo: 3 
Hodina: 17:00 – 17:45 
Datum: 24. 5. 2022 
Místo: on-line 
Přítomni za FV: Ing. Zdeněk Jirásek; JUDr. Lubomír Talanda; RNDr. Robert Otruba; Mgr. Jan Klán; 

Ing. Robin Jiráň; Ing. Milan Nedvěd 
za MÚ: Ing. Monika Bulánková  
Hosté: Mgr. Vít Šnajdr, místostarosta 
Omluveni: Ing. Tomáš Pilc; RNDr. Ivo Šanc, CSc; Ing. Kateřina Daczická  
 

Program jednání: 

Projednání materiálů, které budou na programu mimořádného zastupitelstva dne 31. 5. 2022 

• 3/1 Návrh umístění nové MŠ 

• 5/1 MŠ Trebišovská - termín otevření 

• 5/2 Nová kapacita MŠ na Kaňku 

• 5/3 Nová kapacita MŠ v lokalitě Zelenkova vila 

 

Svou reakci pro projednávané matriály zaslat předem JUDr. Talanda: 

Je-li základní podmínkou realizace nových předškolních kapacit získání spolufinancování z dotačních programů, je 
z informací, které jsem do chvíle konání finančního výboru měl možnost získat zřejmé, že doba pro výběr lokality 
školky je dávno pryč. Máme -li účinně žádat o dotace na školku, je aktuální pouze varianta ve Školní ulici, protože 
na ostatní varianty neexistuje stavební dokumentace, která je, nebo v nejbližších měsících bude podmínkou 
nutnou pro přidělení dotace. Je třeba prověřit, zda taková změna stavby z azylového domu na školku bude vůbec 
z hlediska dotačních podmínek možná. Není to varianta dobrá, pouze možná. Na pozemku cca 2.900 m2 bude 
obtížné realizovat samotnou stavbu původně azylového domu a vytvořit potřebnou neveřejnou zahradu pro děti. 
A stavbu azylového domu bez dotace si zřejmě město nebude moci dovolit podobně jako v několika minulých 
letech, kdy je projekt dokončen a vydáno stavební povolení.  

Pokud bychom uvažovali o možnosti financovat výstavbu školek bez dotací proto, že již v době, kdy budeme 
schopni připravit projektovou dokumentaci, nebudou dotace vypisovány, preferuji rozšíření školky na Kaňku 
(pozemek pouze zahrady 2.900 m2) a přesunutí aktivit spolků do „radnice“ na Kaňku a jistě stojí za zvážení i využití 
Zelenkovy vily a přilehlého pozemku o výměře více než 5.900m2. Tady by bylo možné rychle umístit např. 
kontejnerovou školku ve vhodném místě rozlehlého pozemku, budovu samotné vily (bez zásadní degradace) oživit 
např. jedním oddělením a připravit situaci pro budoucí možnou redukci počtu míst ve školkách jiným využitím 
kontejnerů, nebo jejich prodejem. Je třeba mít stále na paměti, že počet míst ve školkách je kritériem, které když 
je naplněno, stát nadbytečná místa přestane financovat. Finanční hledisko by mělo být pro finanční výbor (nejen) 
tím základním. 

Z podobných důvodů nelze rozhodnutím zastupitelstva bojkotovat spuštění školky Trebišovská. Jednak bylo o 
výstavbě případně i bez dotace rozhodnuto a v rozpočtu je na financování výstavby pamatováno a není vyloučena 
ani varianta, že na školku stejně bude možné dotaci žádat, tedy i v případě kolaudace a spuštění k 1. 9. 2022. 
Přesto mám k tomuto řešení následující dotazy: 

1. Nebylo možné přijímací řízení vést s tím, že by děti byly přijaty s nástupem např. od 1. 11. a tím byl vytvořen 
časový prostor na žádost o dotaci, jejíž podmínky budou známy v průběhu června, tedy až po rozhodnutí 
zastupitelstva? Odpovídal místostarosta Mgr. Šnajdr: tato možnost byla probírána, jak s ředitelkou MŠ, tak 
s odborem školství a byla odmítána z toho důvodu, že by se tímto tato škola od začátku znevýhodňovala.  
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2. Nejsou uzavírány pracovněprávní vztahy pro obsazení školky ještě před rozhodnutím zastupitelstva? 
Pokud ano, kdo k nim dal souhlas? Odpovídal místostarosta Mgr. Šnajdr: pro přijímání pracovníků není třeba 
rozhodnutí zastupitelstva. Smlouvy nejsou uzavřeny. Je právě problém s tím, že pokud by školka byla otevřena až 
v listopadu, učitelky by nastoupily jinam – neměly by práci od září do listopadu. Učitelek je málo. 

3. Kdo bude konkrétně odpovědným člověkem, který vyhlášení dotace, její podmínky a případnou aplikaci 
na konkrétní školku Trebišovská bude sledovat a závěry připraví pro jednání finančního výboru, potažmo vedení 
města do konce např. měsíce ledna 2023? Odpovídal místostarosta Mgr. Šnajdr: do RM je předkládán dokument, 
který pověřuje pana doktora Hubáčka a Ing. Pápola s přípravou a realizací těchto dotačních titulů. 

Do diskuze vstoupil i Ing. Nedvěd – ujišťoval se, že skutečně je školka ve stavu, kdy může dojít ke kolaudaci? 
V materiálech se mluví o 88 dětech – nemohly, by být tyto děti zatím umístěny do jiných školek? Do doby, kdy 
bude dotační titul vyhlášen? Odpovídal místostarosta Mgr. Šnajdr: ano, stavba probíhá dle plánu a kolaudace tedy 
skutečně může být k červenci. A umístění těchto dětí do jiných školek nemůže být zrealizováno, jelikož již stávající 
školky jedou na výjimku a jsou předimenzované (max. 24 dětí na třídu a my máme 28). Dále je otázka umístění 
ukrajinských dětí, pro které nejsou kapacity. 
 
Závěr přítomných členů FV – souhlasí s otevřením školky k 1. 9. 2022 s tím, že se využijí všechny možnosti, pro 
případné dodatečné získání dotace. On-line se vyjádřili i Ing. Daczická, která také souhlasí. 
 
Tím se tedy probral materiál 5/1 a přešlo se k materiálům umístění nových školek. 
 
Diskuzi zahájil předseda FV s otázkou na místostarostu, proč budeme potřebovat další školku. Zda dalších 88 míst 
nebude do budoucna dostačující. Odpovídal místostarosta Mgr. Šnajdr: tím, že se teď otevře nová školka, se 
současný stav narovná do normálu. Neřeší nám to však rozvojové lokality Benešova ulice, sv. Anna atd. Odhady 
jsou, že nám budou stále 4 oddělení chybět. Vychází i z průzkumu demografického vývoje. Bohužel i současné 
prostory, kde jsou školky umístěny,  nejdou vždy vhodné (př. Adlerka).  
 
Na jednání se diskutoval i materiál, který jako protinávrh připravil Ing. Treml, který preferuje lokalitu ulice Školní. 
I tuto lokalitu preferuje místostarosta. V tuto chvíli administrativně nejjednodušší řešení. Výhodou je i umístění – 
blízko nové výstavby, hřiště, MHD, stravování. Místostarosta okomentoval i ostatní navržené lokality. 
 
K těmto bodům se vyjádřila e-mailem Ing. Daczická:  
K bodu 3/1 – zcela se ztotožňuje s protinávrhem k tomuto bodu zaslaným kolegou Josefem Tremlem (bude 
předložen na jednání ZM), tedy, aby nová školka byla umístěna v ulici Školní.  
K bodu 5/2 – preferuje materiál od Josefa Tremla, tedy MŠ ve Školní ulici  
K bodu 5/3 Nová kapacita MŠ v lokalitě Zelenkova vila - tento bod nepodpoří. Kapacita objektu není dostatečná, 
náklady na rekonstrukci vysoké. Zastavění pozemku u Zelenkovy vily je pro ní nepřijatelné. 
 
Závěr přítomných členů FV – k nové školce s využitím dotace v předpokládané výši 70% využít lokalitu ulice Školní 
přítomní členové souhlasí a doporučují. On-line se vyjádřila i Ing. Daczická, která také souhlasí.  
 
 

Zprávu napsala: Monika Bulánková 

Ověřili a doplnili: přítomní členové FV 


